
 
Decizia nr. 258 din 06.04.2023 privind sancționarea  

cu somație publică a S.C. ARTFEST CONSULTING S.R.L. 
cu sediul în  Bucureşti,  Sector 6, Strada Pravăț nr. 14,   

 Bloc P7, Scara 8, parter, ap. 141, camera 1   
CUI 42356667 

e-mail: cinetubetv2020@gmail.com 
 

- pentru postul de televiziune GLOBAL NEWS/GLOBAL NEWS HD 
București, Piața Presei Libere nr. 1, Casa Presei Libere, Corp C2, et. 4, poz. cad. 19 

 
 
Întrunit în şedinţă publică în ziua de 6 aprilie 2023, Consiliul Naţional al Audiovizualului a 

analizat rapoartele de monitorizare întocmite de direcția de specialitate în baza reclamațiilor 
înregistrate sub nr. 1873/22.02.2023 și nr. 2041/26.02.2023 cu privire la emisiunea 
”Starea de veghe”, edițiile difuzate de postul Global News în zilele de 15 și 21 februarie  
2023.  

 Serviciul de programe de televiziune cu denumirea GLOBAL NEWS/GLOBAL 
NEWS HD aparţine S.C. ARTFEST CONSULTING S.R.L., titularul licenţei audiovizuale 
nr. TV-C 903.1/12.08.2020 eliberată la 13.12.2022 şi decizia de autorizare nr. 2277.1-
1/24.05.2022 eliberată la 13.12.2022. 

În urma dezbaterilor ce au avut loc după analizarea raportului de monitorizare și 
vizionarea unor secvențe din înregistrări, membrii Consiliului au constatat că 
radiodifuzorul  S.C. ARTFEST CONSULTING S.R.L. a încălcat prevederile art. 64 alin. 
(1) lit. b)  din Decizia nr. 220/2011 privind Codul de reglementare a conţinutului 
audiovizual, cu modificările şi completările ulterioare (Codul audiovizualului). 

Potrivit dispozițiilor invocate: 
Art. 64 - (1) În virtutea dreptului fundamental al publicului la informare, furnizorii de 

servicii media audiovizuale trebuie să respecte următoarele principii: 
b) informarea cu privire la un subiect, fapt sau eveniment să fie corectă, verificată şi 

prezentată în mod imparţial şi cu bună-credinţă. 
În fapt, postul de televiziune Global News a difuzat în data de 15.02.2023, în 

intervalul orar 17:00 – 19:00, emisiunea de dezbatere Starea de veghe, moderată de 
Adriana Bahmuțeanu (pe ecran a fost afișată mențiunea ÎN DIRECT). 

În cadrul acestei emisiuni, printre altele,  a fost dezbătut și subiectul cu privire la 
care a fost înregistrată sesizarea adresată Consiliului, respectiv, teoria conform căreia 
cutremurele din Turcia ar fi fost provocate.  

Potrivit raportului de monitorizare: ”Titluri afișate pe ecran: BREAKING NEWS TERHEȘ: 
REFERITOR LA TOATE ACESTE ACȚIUNI ALE URSULEI VON DER LEYEN, ȘI 
ÎNCERCAREA DE ACOPERIRE A ABUZURILOR SALE DE CĂTRE COMISIA EUROPEANĂ; 
BREAKING NEWS EXTRATEREȘTRII, TERORIȘTI, RĂZBOAIE, PANDEMIE ȘI 
CUTREMURE! CE NE AȘTEAPTĂ?; (…) BREAKING NEWS NU AVEM NICI O EXPLICAȚIE 
DE CE AU APĂRUT ACUM CUTREMURELE DIN ROMÂNIA – DIRECTORUL INSTITUTULUI 
NAȚIONAL PENTRU FIZICA PĂMÂNTULUI. CUTREMURUL DE AZI DIN GORJ A FOST 
URMAT DE 20 DE REPLICI(…) BREAKING NEWS ARSENALUL RĂZBOIULUI GEOFIZIC: 
CUTREMURE, URAGANE, TSUNAMI, DECLANȘAREA VULCANILOR!; BREAKING NEWS 
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RAED ARAFAT RECUNOAȘTE CĂ ROMÂNIA NU ESTE PREGĂTITĂ PENTRU UN 
CUTREMUR DE PESTE 7 GRADE PE RICHTER; (…) BREAKING NEWS A FOST SAU NU 
PROVOCAT CUTREMURUL DIN TURCIA? TEORIILE CONSPIRAȚIONISTE SE BAT CAP ÎN 
CAP!; (…) BOGDAN COMARONI: "ȚĂRILE DIN B9 VOR FI DOTATE CU FACILITĂȚI 
NUCLEARE, CEEA CE NE VA AȘEZA FAPTIC PE HARTA RĂZBOIULUI MONDIAL. 
CUTREMURELE POT FI INDUSE ARTIFICIAL!"; BOGDAN COMARONI: "AM PUBLICAT 
ACUM 10 ANI TEORIA TEHNOLOGIEI HAARP, CU AJUTORUL CĂREIA SE POT 
PROVOCA SCHIMBĂRI CLIMATICE SAU MIȘCĂRI ALE PĂMÂNTULUI" 

 

Redăm, spre exemplificarea, conținutului și a modului de desfășurare,  fragmente din 
raportul de monitorizare a emisiunii ”Starea de veghe”, ediția din 15 februarie 2023:  

”(…) Referitor la aspectul semnalat de către petent, menționăm faptul că, începând cu ora 
18:10, s-a discutat despre posibilitatea ca seismele din Turcia să fi fost provocate. Înainte de 
dezbaterea acestui subiect, a fost difuzată o înregistrare video care a redat un fragment din 
cadrul unui discurs susținut de către senatoarea Diana Ivanovici Șoșoacă, în Parlamentul 
României, intitulat "A fost nevoie să moară oameni și încă nu s-a terminat", în legătură cu 
seismele care au avut loc în Turcia. În cadrul acestei înregistrări video, senatoarea susținea 
faptul că seismul din Turcia nu a avut cauze naturale, ci a fost provocat de către cei care au 
fost deranjați de poziția de neutralitate a președintelui turc în legătură cu războiul din Ucraina. 
În continuare, redăm transcriptul acestui fragment din emisiune: 

 

S2 – rep. 09:10 – 43:30, sel. 15-18 
Adriana Bahmuțeanu: Și acum mergem mai departe. Aș vrea să vorbim un pic despre 

teoria conspirației. Pentru că s-au… Bogdan Comaroni, dacă mă auzi, pentru că s-a tot 
vorbit, zilele astea, despre cutremurul din Turcia, cum că ar fi provocat de mâna omului. 
Adică de niște oameni mult mai deștepți decât media de pe planetă, care au făcut niște 
invenții cumva de au provocat niște vibrații și, în felul ăsta, s-au produs cutremurele. 
Teoria asta e spusă de doamna Șoșoacă, într-o declarație care a făcut înconjurul 
planetei. Este tradusă în toate limbile. Hai să o vedem și noi, că e vorba de un minut și 
ceva, declarația doamnei Șoșoacă, care, iată, a împărțit planeta în două. Zice că acest 
cutremur a fost provocat și că, doar cu câteva zile înainte, s-au retras 5 ambasadori din 
Turcia, lucru care ar trebui să ne dea de gândit. Hai să vedem repede declarația. 

Conținut înregistrare video: 
Diana Șoșoacă: Mai mult, poziția acestuia de neutralitate și mediator în războiul 

ucraineano-rus a deranjat profund, mai ales că Turcia este a doua mare putere din punct 
de vedere militar în cadrul NATO. Poziția sa de a bloca aderarea Suediei la NATO, dar și 
discursul său la Davos, mai ales precum și gestul de a pleca în mijlocul conferinței, sfidându-l 
pe șvab, nu a rămas fără ecou în lumea dură și rece a conducătorilor lumii. Însă nimeni nu s-a 
gândit că va fi nevoie să moară oameni, atâția oameni și într-un mod atât de mișelesc și 
este doar un avertisment. Pentru că nu era zona cea mai populată a Turciei. 150 de 
replici ale unui cutremur devastator, al doilea mai mare ca primul, fără existența unui 
focar, zona fiind stimulată artificial, armele geologice existând de foarte mult timp, 
folosindu-se, până acum, fără a cauza prea multe victime, probabil pentru experimente. 
Acum au fost puse în practică. Dacă ne vom uita cu atenția pe harta conductelor din Turcia, o 
să vedem că este brăzdată de conducte de gaz și petrol, acesta fiind de fapt și unul dintre 
scopuri, distrugerea lor. Însă, cu zece secunde înainte de producerea așa-zisului seism, 
turcii au închis aceste conducte. În plus, cu 24 de ore înainte de producerea seismului, 
zece state și-au retras ambasadorii din Turcia. Cu cinci zile înainte de producerea 
acestuia, MAE din România emitea o avertizare de călătorie pentru cetățenii români în 
Turcia, deși nu exista vreun pericol. La fel alte țări. Omorând oameni și-au făcut 
interesele. Hărțile prezentate pe toate canalele de televiziune arată că nu a existat un 
epicentru, ci o epilinie cu mii de cutremure. Serviciile secrete turcești investighează o 
posibilă intervenție criminală.  

După difuzarea înregistrării video, în platoul emisiunii au avut loc următoarele discuții: 
(rep. 02:50, S2) Adriana Bahmuțeanu: Bun. Deci, Bogdan Comaroni, dacă mă auzi și 

mă vezi, iată, e o teorie care a făcut înconjurul planetei, deci i-a depășit pe toți 
politicienii, această declarație, dar, mă rog, nu avem nicio dovadă. Doamna Șoșoacă nu 
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are dovezi în sprijinul acestei teorii. Însă, a împărțit planeta în două de data asta. Vreau să 
te întreb pe care poziție a planetei te situezi. Ești pro sau contra? 

Bogdan Comaroni: Sunt pe falie, ca să zic așa. Ca să nu zic pe felie. Deci ideea în sine… 
Eu sunt cu flerul, pe care am dreptul să îl am de jurnalist de 33 de ani, iată, fac anul ăsta, în 
care am făcut foarte multe investigații. (rep. 03:30, S2) Deci și eu cred, adică flerul îmi spune 
că este cutremurul provocat și că nu e o teorie a conspirației. Și acum o să spun de ce. 
În primul rând, cum poate fi provocat? Nu este o noutate. Deci noi am dat încă demult, la 
ziarul Ziua, despre armele geofizice, deci armele seismice. Și vă mai spun că, primul care 
a vorbit în România despre ele are și o lucrare, este generalul Emil Străinu. Deci el a avut 
o lucrare care chiar așa se cheamă, "Arma seismică" sau "Arma geofizică". 

Adriana Bahmuțeanu: Am vorbit cu domnul general Străinu, dar, din păcate, nu dorește să 
mai participe la emisiuni televizate. Asta mi-a spus aseară. L-aș fi invitat aici, cu mult drag, să 
vorbim despre HAARP și despre aceste arme de care zici tu. 

Bogdan Comaroni: Generalul Emil Străinu, deci pentru toți… pe lângă că se preocupă cu 
OZN-uri, cu alte chestiuni, care, iată, sunt și în actualitate, chiar el este specialist. Deci dintre 
toate, dacă vrei să spui la ce este specialist Emil Străinu, el are doctorat, masterat în 
război în arme meteorologice. Deci arme care nu sunt convenționale sub nicio formă și 
arme geofizice, deci care pot provoca cutremure. Deci e chiar priceput, e licențiat în 
treaba asta. Are chiar și doctoratul, și masteratul. Este și general al Armatei Române. 
Acum, el a spus că… de atunci am pornit cu chestia la Ziarul Ziua, încă din 1970, Rusia 
deținea, de pildă, o astfel de armă geofizică, dar de capacitate mai mică. Prin anii 2005-
2006 a început să se vorbească din ce în ce mai mult despre sistemul HAARP. Deci 
sistemul HAARP nu e nicio noutate în momentul de față, dar nu e nicio chestie care e o 
teorie a conspirației. El există din punct de vedere oficial, este un sistem care a fost pus la 
punct de Statele Unite și care a trecut prin DARPA. DARPA este departamentul care se ocupă 
cu cercetarea în armamentul Statelor Unite și are o finanțare foarte puternică. În teorie, 
sistemul ăsta, care a fost explicat de mai mulți fizicieni, geofizicieni de renume, dar care 
au fost imediat înlăturați, cu opiniile lor de pe internet… exact ca la vaccin. Știi, că 
veneau laureații de premiu Nobel și toți specialiștii, și spuneau că vaccinul ARN mesager 
are probleme, imediat venea o altă parte de presă, altă parte de medici și le punea 
pumnul în gură și îi excludeau din zona asta. (rep. 06:20, S2) Deci, sistemul, în sine, dacă 
vrei, el emite niște unde de joasă frecvență pe care le trimite în ionosferă, într-o zonă 
puternic energetică, în care are loc o amplificare a frecvenței, transmite un miliard de 
wați, deci țin să spun că sistemele rusești, despre care vorbea generalul Străinu, sunt de 
câteva până la 100 de wați, erau în acel moment și care, la fața locului, puteau produce 
vibrații, care puteau declanșa seisme. Dar erau zonale. Sistemul HAARP are un sistem 
de antene, o rețea de antene, care poate direcționa oriunde, prin reflexie. Deci întâi ridică 
în ionosferă undele, ca niște microunde, ca la cuptorul cu microunde, dar de frecvență 
foarte joasă. Le trimită în ionosferă și de acolo se reflectă către zona dorită și ele pătrund 
adânc în sol. Dacă acolo, pe frecvența respectivă, pe frecvența căutată se produce așa 
zisa rezonanță, deci în care unda respectivă trimisă rezonează cu unda locală, atunci se 
produce o descărcare prin creșterea amplitudinii, deci practic la rezonanță… teoretic, 
amplitudinea tinde la infinit, deci e o amplitudine foarte mare, are loc o descărcare, care 
provoacă un cutremur în zona respectivă. În plus, fasciculul ăsta, care e trimis în 
ionosferă, eu acum reproduc ce spun specialiștii, deci nu sunt eu specialist în domeniu, 
produce o extensie, o întindere a ionosferei, în partea atmosferică. Deci, practic, o 
ridicare, un (neinteligibil), cum zic ei. După care, prin eliberarea bruscă, acesta vine și 
produce iar un șoc simultan în zona respectivă. Snowden, de pildă, povestea despre 
sistemul HAARP, care e folosit pentru comunități de oameni, pentru anumite… nu numai pentru 
zone seismice sau asta este folosit… e folosit, în armată, în mult mai multe scopuri. Eh, s-a 
vorbit, deci, prin anii ăia, și, la un moment dat, noi am făcut o investigație la ziar, că ne-a 
sesizat cineva că se monta, prin 2009-2010, la Corbu, în Dobrogea, se montau niște antene, 
care păreau, ca formă, cam dubioase, pentru localnicii zonei. Era totul un secret și… noi am 
trimis o echipă care a investigat… la momentul ăla, am reușit să facem niște poze, care au fost 
publicate. Și, ce era interesant, era că sistemul acela de antene era foarte, foarte asemănător, 
la o scară mult mai mică, față de pozele și informațiile apărute despre sistemul HAARP. (rep. 
09:10, S2) Sistemul HAARP e în mai multe locuri ale globului. Deci nu e într-o singură 
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parte, pentru că nici nu ai putea cum să transmiți undele ca să faci înconjurul, unde 
vrea să ajungă. Prima teorie despre folosirea HAARP-ului la cutremur de forță a fost la 
Fukushima. Deci acolo s-a spus, pentru prima dată, că ar fi fost folosit sistemul HAARP. 
Având o chestiune, nu s-a știut, la momentul respectiv, când s-a zis că cutremurul a fost 
provocat, dacă nu a fost dintr-o eroare, în care să fi avut loc o descărcare în zona respectivă, și 
doi, dacă nu cumva îl produseseră rușii, pe zona aia, pe diferendul dintre Japonia și Insulele 
Kurile. Dar a apărut, pentru prima dată în zona publică, faptul că există arme și de frecvență, 
care utilizează frecvențele pentru seisme. (rep. 10:00, S2) Acum, este foarte important de 
văzut că specialiștii în cutremure leagă două chestiuni. Deci, prima dată, că nu există, 
deci că este aproape imposibil, spun ei, din declarații, să aibă loc două cutremure care 
să vină unul după altul și să fie de magnitudine similară. De regulă, replica este sub 
jumătate din cât e prima replică, după care scade amortizat din replici din ce în ce mai 
mici.   

Adriana Bahmuțeanu: Asta e și ce s-a întâmplat la noi, la Gorj. 
Bogdan Comaroni: Nu, asta vreau să spun, să leg astea. Pentru că, pe lângă chestia asta 

cu Turcia, deci acum înțeleg că, în Oltenia, deci în Gorj și toată zona aia, iarăși au venit 
specialiștii noștri și au spus că, domne, s-a reactivat falia aia, care era inactivă total și, mai 
mult, la o zi după (neinteligibil) a avut loc cutremur de magnitudini apropiate și urmate de sute 
de replici. Deci s-a pornit într-o zonă în care nu trebuia să apară. Și au fost întrebați dacă 
cutremurul din Turcia ar fi putut declanșa acea teorie, de o numesc ei cu epilinie, în loc de 
epicentru, dacă pot declanșa pe diverse falii de legătură sau așa. Se pare că nu au legătură. 
De pildă, ăștia ai noștri, din România, s-au cam bâlbâit, pentru că, după faza cu cutremurul, și 
dacă au fost întrebați dacă cutremurele care au urmat, e adevărat, de mică magnitudine, din 
Vrancea, au avut legătură cu alea din Turcia. Și dacă îți aduci aminte, în prima fază, au zis că 
nu, după aia și Mărmureanu a zis că e posibil, după aia au venit de la Institutul de Fizică a 
Pământului… au zis că e probabil și tot așa. Adică o bâlbâială d-asta care să liniștească 
lucrurile. Deci să avem de-a face cu două cutremure care… un set de cutremure, o salbă de 
cutremure din Turcia și din România, care, cel puțin pentru specialiști, nu au explicații. Deci cu 
atât mai mult pentru noi, care… noi doar ne documentăm. Interesant e de văzut așa: de pildă, 
Turcia, în momentul în care… (rep. 12:00, S2) Să închizi Turcia, adică dacă puteai să 
folosești un sistem de tip HAARP, prin care puteai să închizi Turcia o perioadă, era foarte 
profitabil, să zicem, pentru partea americană. Pentru că Uniunea Europeană, prin 
sancțiunile impuse, Rusia a blocat tot ce intra în Europa, gaze, petrol… După aia nu mai 
pun când au aruncat în aer Nord Stream-ul. Au venit pe toată partea asta, mai era exact 
zona prin care se trimiteau, prin Turcia, e adevărat că vin și pe partea asta dinspre 
Serbia, dar face un culoar deosebit gazelor americane, care vin sub formă de gaze 
lichefiate, sub alte forme. Deci pentru gazele pe care ei vor să le… să facă Europa 
dependentă de aceste gaze și să intre pe supremație de aici, pentru că conducta de prin 
Ucraina e închisă, aia rusească, Nord Stream-ul e la revedere… Și acum, tot ce înseamnă 
petrol, deci ca să vedem că petrolul… exact când intrau sancțiunile masive pe petrolul 
rusesc, s-a închis petrolul din Turcia. Nu știm pentru ce perioadă s-a închis. S-au închis 
gazele, s-au închis toate zonele astea, s-au închis afacerile și (neinteligibil) dinspre 
Turcia. Deci, Turcia, în același timp, era a doua forță NATO… Din punct de vedere 
geostrategic, în Marea Neagră… Deci NATO nu avea acces direct de forță decât prin 
Turcia, pentru că e al doilea depozitar de armament NATO de tot ce e în zona asta. Un 
punct foarte important intră acum în război, tot ce înseamnă Transnistria. Deci zona aia 
și Odessa. Pentru că, dacă Rusia vine și închide prin Odessa și își ia, să zicem, și 
Transnistria, practic închide orice ieșire la Marea Neagră care ar putea veni dinspre 
Ucraina. Mai mult, de aia se bate monedă masiv pe chestiunea asta cu Moldova și cu 
teroriști. Ai văzut că teroriștii erau șapte fete blonde și cu trei băieți care, foarte interesant, au 
oprit (neinteligibil) toate zborurile, ca ieri să nu mai intre în țară, că, chipurile, ăștia trebuiau să 
dea o lovitură de stat, dar au fost foarte buni la Iași. Adică ei s-au oprit la Iași, unde nu au dat 
nicio lovitură. Probabil că cea mai mare lovitură a fost că fetele alea blonde au produs niște 
ravagii printre băieții care erau la Iași. Deci, din punctul ăsta de vedere, asistăm la chestiunea 
care a pornit pe latura Zelenski, Maia Sandu… Maia Sandu, progresistă, o știm, pe la Davos, 
pe la asta… vine Ursula… e confidenta Ursulei… așa… și are tot felul de întâlniri și tot felul de 
chestiuni de genul ăsta. Foarte interesantă partea cu Moldova, pentru că Biden vine acum la 
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Varșovia unde are loc Reuniunea B9. Bucharest Nine. Bucharest Nine este o structură de 
apărare, care a fost creată în 2019 la București (…). Iar Iohannis, pentru că prima întâlnire a 
avut loc la București, este președintele, șeful acestei structuri Bucharest Nine. Lui Iohannis, 
pentru că el era șeful, toată lumea s-a întrebat, când s-a dus Macron cu Scholz la Kiev, ce 
căuta și Iohannis. După ce a venit Macron, era tot cu vizită… Eh, el s-a dus în calitate de șef al 
B9. B9, cum se vede, este acel coridor sanitar sau cordon sanitar, despre care se spunea, cu 
trei ani în urmă, că e o teorie a conspirației, că nu există, și prin care Occidentul voia să facă o 
structură de state, care să plece de sus, din nord până în jos, în Uniunea Europeană și care să 
separe, practic, Rusia, China, care venea pe partea asta cu drumul mătăsii, tindea să își facă 
noul drum al mătăsii spre Ucraina și să separe de Uniunea Europeană.  Și atunci, astea erau 
țări tampon. Se spunea atunci că nu e adevărat, că e o teorie a conspirației, că toate țările sunt 
egale, dar iată că acest coridor sanitar a trecut de la stadiul de teoria conspirației și există. Lui 
Iohannis i se pregătește, în continuare, să fie șeful suprem al acestui coridor sanitar, când își 
termina și mandatul, cu tot. (rep. 16:25, S2) Din punct de vedere geostrategic, se dorește 
pe repede-înainte unirea României cu Moldova. (…) De ce se dorește asta și care sunt 
semnalele? De pildă, cele mai importante semnale e că noi nu am fost primiți în 
Schengen. Pentru că unirea României cu Moldova… poate să fie în NATO Moldova, în felul 
ăsta, prin unirea cu România, ceea ce e foarte important pentru NATO, pentru câștigarea 
teritoriului care se duce spre Transnistria, Odessa… tot încolo… dar nu puteam fi în Schengen, 
pentru că frontiera din spate nu era securizată. Deci nu putem să intri în Schengen prin unirea 
cu Moldova. Și atunci, respingerea României din cadrul ăsta… Bulgaria, bineînțeles că a picat 
la faza asta împreună cu noi… ea a fost făcută pentru că se dorește această unire din 
punct de vedere strategic și se dorește mai mult ca NATO, prin unirea asta, să adjudece 
imediat Transnistria. Transnistria devine un punct foarte important, un punct-cheie în 
momentul de față, geostrategic. Și atunci, polul de putere trebuia să se mute în zona asta 
și Turcia să nu mai aibă niciun punct de spus. Turcia era cea care a dat veto pentru 
aderarea Suediei, Turcia era cea care a venit și s-a opus planurilor globaliste. Turcia era 
cea care negocia, era și cu deschidere către Rusia. Deci, din punctul ăsta de vedere, 
Turcia nu convenea acolo și putea să i se dea un avertisment. Într-adevăr, avertismentul 
este criminal, pentru că au murit, iată, 40 000 de oameni, până în momentul de față. Dacă, 
într-adevăr, se va dovedi că acest cutremur a fost provocat… și câștigul, din punct de 
vedere militar, geostrategic, este foarte mare. Nu putem exclude, de pildă, ca o replică la 
asta, dacă e să mergem cu teoria conspirației până la capăt, rușii sau alții care pot 
decide armamentul ăsta geofizic, geostrategic, să-l fi folosit la o scară mai mică la noi, în 
Oltenia. De ce? Pentru că acolo e baza americană de la Deveselu, foarte important. Deci 
din punctul ăsta de vedere. 

Adriana Bahmuțeanu: Astăzi, ce spui tu, înseamnă că suntem deja în al treilea război 
mondial. Nu?  

Bogdan Comaroni: Un război neconvențional. Și care nu se petrece prin declarații de 
război și la vedere. Biden vine în Varșovia, foarte important, la reunirea B9. Din punct de 
vedere simbol și simbolistică, Varșovia e aleasă perfect, pentru că aici a existat Pactul de la 
Varșovia, (neinteligibil) țările est-europene făcuseră un pact, împreună cu Rusia, opozabil 
NATO, războiul rece. Și atunci, ce e interesant, este că Biden vine aici unde, cel mai probabil, 
conform informațiilor obținute până acum, va anunța că țările care dețin baze în Europa și 
americane NATO și, mai ales, țările care se află în acest B9, deci pe coridorul sanitar, trebuie 
să dețină armamentul nuclear. (rep. 19:30, S2) Biden a spus, în urmă cu câteva luni, că 
toate bazele americane NATO, care sunt pe teritoriu pentru amenințarea rusă cu 
rachete… când se vorbea de atacurile nucleare… vor primi rachete nucleare de ultimă 
generație. Noi, pe teritoriul României, avem bază la Deveselu, la Cincu și în Dobrogra, la 
Kogălniceanu, unde tot în Dobrogea, la Corbu, se pare, aici nu avem dovezi, dar se pare 
că avem și acel sistem, minisistem, HAARP, care ar fi putut, să zicem, să declanșeze… 

Adriana Bahmuțeanu: Dar știu că voi ați făcut o investigație acolo, tu și colegii tăi de 
la Ziua.  

Bogdan Comaroni: Da, ți-am spus că am făcut, chestia asta cu investigația, și la 
momentul respectiv am găsit… Deci antenele alea au o structură asemănătoare cu cele 
folosite, în ce apar ca poze, că noi nu am pozat direct stațiile HAARP pe care le dețin în 
alte zone. Deci, din punctul ăsta de vedere… repet, nu deținem probe, e vorba de fler, e 
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vorba de a pune cap la cap niște informații și niște date, dar e foarte important pentru 
că, dacă la Varșovia se va decide asta, noi vom primi, în România, rachete și armament 
nuclear, chiar dacă, într-o primă etapă, nu vor avea focoasele nucleare pe ele. Dar, în 
același timp, Rusia anunță că va aduce în zonă rachetele Satan, deci care sunt foarte 
puternice, rachete hipersonice, care și ele pot deține sau nu focoase nucleare. Adică ne 
îndreptăm către o zonă de standby, de război rece. (în timp ce, pe ecran partajat, sunt difuzate 
imagini cu mai multe antene) Uite, astea sunt antenele care sunt în spatele tău, acolo, pe… 
puse pe sistemul respectiv.  

Adriana Bahmuțeanu: Da… 
Bogdan Comaroni: Deci ne îndreptăm fie spre un standby, fie o escaladare. (rep. 21:15, 

S2) Dar, din punct de vedere al poziționării pe un viitor război rece, este evident că ai 
nevoie de această extindere către Moldova, să intre Moldova în NATO, să fie baze în 
România și pe tot acest coridor sanitar să fie armament nuclear, care să fie opozabil 
armamentului neconvențional, deci într-o altă etapă a războiului. Deci, pentru ca să 
existe treaba asta, trebuia continuarea războiului. Deci nu negocieri de pace, pe care 
voiau să le facă turcii, nu negocierile de pace care se făceau între partea ucraineană și 
partea rusă, dar, cel mai important, între americani și ruși. Un alt moment-cheie este 
când Netanyahu a spus direct că nu negociază pacea decât dacă e rugat de toate părțile. 
Deci, iată, Netanyahu și cu serviciile secrete israeliene știau că e vorba de cu totul 
altceva acolo și că nu au la bază discuții și că războiul se dorește, de către Occident, ca 
războiul să continue, adică să se amplaseze aceste rachete. Și toate astea pentru că 
americanii câștigă foarte mult în Europa, în momentul ăsta. Și câștigă pe toate rutele, pe 
toate căile economice, pe piețele energetice.  

Adriana Bahmuțeanu: Adică ei, practic, nu consumă nimic, noi consumăm resursele, 
și ei ne dau indicațiile. Ca să înțeleagă lumea despre ce vorbim.  

Bogdan Comaroni: Da, nouă o să ni se vânture asta că... ce va obține Iohannis o 
victorie, unirea cu Moldova și cu toate astea și cu ce o să se întâmple... și dacă va fi 
dezmembrată Ucraina, cum se prevede că se va ajunge într-un final, vom reobține 
teritoriile din Ucraina. Deci, bineînțeles că la momentul de față astea sunt catalogate de 
toată lumea teorii ale conspirației, dar cum ai văzut, că vorbim împreună de doi ani aici la 
emisiuni, spun că cel puțin 80% din ce am vorbit noi aici și ai vorbit tu și cu alți invitați s-
a adeverit și astăzi nu mai sunt teorii ale conspirației, ci sunt oficiale... cel puțin referitor 
la pandemie, la vaccin, la zonele astea... tot ce am vorbit noi despre energie și despre cum 
creșteau prețurile la energie, ce se întâmpla pe piața alimentară, cu creșteri, cu inflații, cu tot, s-
au adeverit. Deci nu au fost chestiuni care au rămas vorbite între noi. E adevărat că acest lucru 
este foarte grav și nu și l-ar dori nimeni adeverit, dar țin să îți reamintesc că era o teorie a 
conspirației cum că americanii au aruncat în aer conducta Nord Stream. Noi, când vorbeam la 
momentul respectiv, și ne bazam pe două chestiuni foarte clare: înainte de invazia rusă, a venit 
Victoria Nuland și a declarat clar că, dacă are loc invazia, atunci Nord Stream e la revedere. A 
urmat după, la două săptămâni, Joe Biden, care a spus foarte clar că, dacă începe războiul, 
atunci se va distruge Nord Stream-ul.  

Adriana Bahmuțeanu: Și apare acum acea investigație a celebrului jurnalist american, da... 
Bogdan Comaroni: Am găsit și alte argumente și altă presă de investigație, am tot găsit 

zboruri de avioane, tot ce se întâmpla pe acolo...prezențe militare americane, nave, toate de 
genul ăsta... Nu se exclude nici declarația imediată, după explozie, pe care a făcut-o cred că 
ministrul de Externe polonez sau chiar premierul, care a zis: Thank you, USA! sau Thank you, 
NATO! 

Adriana Bahmuțeanu: Da, bun, dar cum îți explici faptul că, iată, mă rog, nu reacționează 
CIA-ul american la această investigație.  

Bogdan Comaroni: Păi asta spun... Deci acum, ca pentru cine nu știe, ca să explicăm 
puțin... Deci a apărut o investigație a unui ziarist, care, laureat al Premiului Pulitzer, de 
Seymour Hersh, care nu numai că este unul dintre cei mai mari ziariști de investigații și a făcut 
dezvăluiri foarte importante, dar eu îți spun, ca jurnalist de investigație de data asta, după atâția 
ani de presă, și am condus departamente de investigații, că investigația lui Hersh, chiar dacă 
este fără probe, adică spunea lumea la modul: vreau să văd acte, documente, hârtii, filmări și 
chestii audio... este beton, pentru că el face o investigație cu toate informațiile, a găsit în 
Panama City... 
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Adriana Bahmuțeanu: Și mai e o chestiune... nu cred că își risca reputația, domnul Hersh, 

cu o chestiune fake.  
Bogdan Comaroni: La 80 de ani, nu îl apuca pe el să compromită tot ce a făcut. 
Adriana Bahmuțeanu: Exact. 
Bogdan Comaroni: Deci a găsit centrul de scufundări din Panama, are surse multiple 

politice, tot. A redat convorbiri, conversații, tot. Și, doi la mână, dacă era un nebun sau un senil 
de 80 de ani, nu reacționau guverne, state la această investigație, care e legată de americani. 
Deci, de asta spun, deci era o teorie a conspirației, faza cu conducta, astăzi este o chestiune 
care se dovedește (neinteligibil). (rep. 26:15, S2) Acum este o teorie (neinteligibil) 
cutremurele au fost provocate (neinteligibil) o să vedem că o să apară și alte investigații, 
pentru că eu cred că, în momentul de față, serviciile de informații turcești, ruse și toate 
astea, lucrează la acest caz. Adică nu e o chestiune prin care să zici că, gata, turcii au 
înțeles mesajul pe care l-au dat americanii, au lăsat să le moară 40 000 de oameni, și 
cifrele încă cresc, numărul crește, și stau liniștiți și au zis: "da, e totul în regulă. Gata, am 
priceput". (rep. 26:50, S2) Cum este foarte dubios ce se întâmplă pe România care, iată, a 
devenit un spațiu de război... pe lângă o țară cazarmă, e un spațiu de război 
neconvențional, în care, iată, se activează o falie, care e o falie activă și întreținută... mai 
lipsește să înceapă să ne reactiveze și vulcanii, care sunt închiși demult... Și deja suntem 
într-o zonă de interes în care, pentru aceste grupuri, în care iată că coincid toate lucrurile 
astea, adică partea cu Moldova, partea cu B9, cutremurele și, mai ales, pe chestia după 
dezvăluirea lui Seymour Hersh... Deci îți reamintesc că a apărut bazaconia asta cu OZN-
urile. 

Adriana Bahmuțeanu: Baloanele astea cu un tub... un cilindru... chiar, apropo, ce 
ascunde povestea asta cu OZN-urile? 

Bogdan Comaroni: Să mute atenția de la dezvăluirea jurnalistului american, pentru că 
asta a fost preluată de presa alternativă și toate din Statele Unite, a fost prezentată la Fox 
News pe larg... în rest, bineînțeles că televiziunile mainstream, din Statele Unite, nu au 
(neinteligibil) în amănunte... Cum foarte interesant, televiziunile mainstream de la noi nu au 
pomenit nimic despre investigația unui laureat al premiului Pulitzer... când era cu vaccinarea, 
nu pomeneau nimic despre un laureat al premiului Nobel, despre treaba asta. Noroc că lumea 
se poate informa, iată, pe canale alternative și din alte surse despre ce poate fi adevărat sau 
nu. Eu sunt foarte curios să văd cum o să decurgă investigația asta în continuare, referitor și la 
cutremurul din Turcia. Sunt foarte curios cum o să decurgă momentul în care armamentul o să 
(neinteligibil) în Europa, pentru că, ce vreau să îți mai aduc aminte, este că, deși în Europa se 
spune că NATO și că țările partenere sunt în forță... apar știri, din ce în ce mai multe, că 
stocurile de muniție europene sunt aproape inexistente. Acum două zile s-a dat o știre oficială 
în care a apărut că, în cazul unui război cu Europa, multe state și-ar termina munițiile în câteva 
ore. Deci ar termina... deci, practic, toată Europa e la dispoziția armamentului american și ceva 
din ce mai au britanicii și francezii. Deci, în rest, practic nu există. Pentru că a existat un tratat 
când s-a încheiat războiul rece, prin care partea dinspre NATO și țările care erau atunci 
europene trebuia să își dezasambleze armamentul convențional, adică tunuri, tancuri, tot felul 
de muniție de genul ăsta. Inclusiv Rusia. Era gândită chestia ca nicio țară, de una singură, să 
nu poată să provoace un atac. Și trebuie să aibă nevoie de o alianță de țări, care să aibă mai 
multă muniție și mai multă forță de armată, ca să (neinteligibil). Și asta era făcută ca să nu 
existe război în Europa. Rușii s-au făcut că își scot din tancuri și din armament, numai că au 
mutat foarte multe în zona asiatică și undeva prin 2005-2006 ei s-au retras din acest tratat, din 
parteneriat, ei au rămas cu armamentul, în vreme ce noi le-am dezasamblat și le-am 
dezafectat. Deci acum noi stăm fără armament, fără nimic, în timp ce rușii au acel armament 
convențional pe care, iată că, îl folosesc din plin. S-a aflat că nu a ajuns nici măcar la jumătatea 
stocurilor, după un an de război. Deci în care au tras rachete și au trimis tancuri, plus că, după 
decretul lui Putin, toată industria lor de armament merge din plin. (...) (rep. 31:00, S2) Deci 
situația este cu mult mai complicată și complexă decât pare că a avut loc un cutremur. Și 
chiar presupunând că el nu a fost declanșat, să spunem, printr-un sistem HAARP, acest 
cutremur rezolvă, cel puțin pentru partea americană, foarte multe dintre problemele pe 
care le aveau. Adică dacă nu a fost provocat, atunci a fost o coincidență și o mană 
cerească, dacă se poate spune așa, cum că mana cerească se ocupă de cutremure. Și 
că, practic, i-a scos pe ei dintr-o zonă în care nu erau într-o, în ciuda celor prezentate de 
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televiziunile mainstream, deci nu erau într-o situație favorabilă în războiul proxi, pe care 
îl poartă în Ucraina. (rep. 31:50, S2) Într-un război în care toată lumea știe că de fapt se 
războiesc Statele Unite cu Rusia, printr-un teritoriu străin. Adică e ca în curtea școlii, 
când zici: bă, eu nu am curajul să mă bat cu Costel, pentru că e mai puternic sau nu știu 
ce, și atunci îi dau bani lui Gigel, care e mai puternic și zic: bate-l tu! Și eu îți dau ție bani 
și bate-l tu în numele meu, dar, de fapt, îl bat eu prin tine. Deci cam asta e, adică e o 
chestie și de lipsă de asumare, cam de lașitate. Nu zic că ar trebui să se ducă la război 
acum, cu NATO și cu toată Europa, să intrăm noi în război, dar prezint cam cum ar putea fi pe 
înțelesul tuturor situația. Și atunci, hai să zicem că nu e niciun HAARP, nu e nimic din punctul 
ăsta de vedere, dar acest cutremur cu 40 000 de morți, iată, care a schimbat total teoriile 
seismologilor de sute de ani... deci brusc aceste două cutremure, ăsta pe plan internațional 
(neinteligibil) pe plan intern, ce s-a întâmplat în Gorj... foarte ciudat, deci a schimbat toată 
percepția și toată știința. Ar trebui reorientată toată știința de seismologie, pentru că, ai văzut, 
că au venit azi în conferințe de presă și au zis că noi suntem la cheremul providenței, mamei 
natura... că nu știu ce cu cutremurele... 

Adriana Bahmuțeanu: Păi așa am fost și până acum. Trebuia să ne zică ei? Dar 
bineînțeles. Dar a făcut cineva ceva după cutremurul din '77? Nu. Problema a fost la mâna 
providenței. Păi, despre ce discutăm? 

(rep. 33:20, S2) Bogdan Comaroni: Ca să rezum, deci dacă vrei să o iei… în urma 
acestei situații, adică cum am prezentat-o eu… poate lumea nu e de acord cu mine, nu 
știu. Eu mă bazez pe informații, le-am pus cap la cap. 

Adriana Bahmuțeanu: Da. 
Bogdan Comaroni: Dacă vrei să tragem o concluzie, cam 70% ar rezulta, dacă nu ești 

fanatic al coincidențelor, că acest cutremur a fost provocat. Un 40% poți să zici că și ce 
se întâmplă în România poate fi ca o contraofensivă la ce a fost provocat anterior. Și, un 
30%, să spunem că a fost un cutremur pe bune, că sunt adevărate teoriile cu epilinia, 
epicentru, epicercul…  

Adriana Bahmuțeanu: Păi și venea fix din Turcia la olteni? 
Bogdan Comaroni: Păi, nu, că ei spun că nu are legătură cu… Adică oficial nu se spune… 
Adriana Bahmuțeanu: Păi, cum? Da… 
Bogdan Comaroni: Că are legătură. 
Adriana Bahmuțeanu: Oficial nu se spune nimic. Dar eu nu am înțeles, stai puțin, că mă 

întorc la extratereștrii ăștia.” 
 
Subiectul referitor la cutremure a fost reluat și în discuțiile ce au dat conținut ediției din 21 

februarie 2023 a emisiunii ”Starea de veghe”.  Redăm spre exemplificare din raportul de 
monitorizare:  

(…)  
 S4- Reper 49.05, sel. 21-17 
Adriana Bahmuțeanu: Dar trecem la cutremure și vreau să vedeți o declarație a deputatei 

Anamaria Gavrilă. Are o teorie interesantă, să-mi spuneți dumneavoastră, sunteți inginer 
constructor, vă pricepeți la treaba asta. 

Marius Marinescu: Da. Chiar am construit sute de blocuri. 
Adriana Bahmuțeanu: Corect. Să-mi spuneți dacă are dreptate sau nu, Anamaria Gavrilă. 
Anamaria Gavrilă (declarația acesteia este titrată și pe ecran): Cutremure după 

cutremure în Oltenia (pe ecran s-a afișat un articol din Ziare.com- Cutremurele din Oltenia, o 
”surpriză”: ”E cea mai mare activitate seismică în decurs de 200 de ani”) și nimeni nu pare să 
aibă vreo explicație, nici măcar cercetătorii. S-au înregistrat peste 500 de replici ale 
acestor cutremure (pe ecran s-a afișat un alt articol având titlul: Constantin Ionescu, director 
INFP, despre cutremurul de 5.7 din Gorj: ”E o surpriză că zona respectivă s-a activat”) și 
oamenii trăiesc într-o adevărată groază. Ați avea impresia că este o groază pentru 
clădirile care ar putea ceda sau pentru casele care s-ar putea dărâma. Însă în zonele 
unde s-au petrecut cutremurele este o groază pentru apă, apa care ar putea să vină peste 
oameni. România are 2223 de baraje (pe ecran s-a afișat harta României, cu zone marcate, 
însă fără să fie vizibilă legenda), două dintre cele mai mari, Gura Apelor se află în județul 
Hunedoara. Are un volum de 220 de milioane de metri cubi de apă. Cel de-al doilea, 
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Porțile de Fier 1, are un volum de apă de zece ori mai mare, de 2200 de milioane de 
metri cubi de apă. Dacă e să ne luăm după cei de la Institutul de Cercetare și Dezvoltare 
pentru Fizica Pământului, am localiza epicentrele cutremurelor (pe ecran s-a afișat un text, 
fără să se precizeze sursa: Seismul principal de marți s-a înregistrat la o adâncime de 6.3 
kilometri și a fost localizat la 102 kilometri nord de Craiova, 120 km sud-vest de Sibiu și 146 km 
vest de Pitești. ”În ziua de 14.02.2023 15:16:52 (ora României), s-a produs în OLTENIA,) 
undeva lângă Seuca, la nord-vest de Rovinari, iar Seuca se află la aproximativ 45 de 
kilometri de barajul Gura Apelor și aproximativ 55 de kilometri de Porțile de Fier 1. Știu 
că ne îngrijorăm de starea clădirilor atunci când vine vorba despre cutremure, însă 
oamenii din zonele unde există aceste baraje se îngrijorează despre starea barajelor, 
pentru că dacă acestea ar ceda, ar mătura în calea lor localități întregi. Nu ar mai conta 
dacă clădirile lor sunt solide sau vulnerabile în fața cutremurelor. Cutremurele, așadar, 
sunt periculoase pentru baraje. De cele mai multe ori cutremurele au cauze naturale, însă 
sunt și cazuri când aceste cutremure sunt provocate de om. Este cazul când se fac 
exploatări ale resurselor pământului și acestea se fac prin fracturare sau fracking. În  
zona unde au avut loc cutremurele, la doar 45 de kilometri se află Hurezani, o zonă în 
care se fac exploatări de gaze de șist prin fracturare. Gazele de șist sunt gaze care sunt 
captive între rocile pământului. Pentru extragerea acestor gaze se fac foraje de foarte 
mare adâncime, recordul mondial fiind de 8866 de metri. (pe ecran s-a afișat o animație cu 
o sondă introdusă în pământ). Odată ce adâncimea dorită a fost atinsă, se face un foraj pe 
orizontală. De asemenea, de câteva mii de metri. Se injectează apoi apă cu nisip și un 
amestec de chimicale, care mai apoi prin presiune explodează efectiv rocile eliberând 
gazul dintre ele (afirmațiile ei sunt reprezentate prin animații grafice). Cercetătorii au făcut o 
listă a riscurilor care le presupun aceste proceduri de fracturare a subsolului și unele 
dintre acestea sunt riscul de explozie și deflagrație pe zone de mii de kilometri întregi. Al 
doilea risc este cel de cutremure de amplificare a replicilor cutremurelor naturale, dar și 
de inducere a unor cutremure de până la 6 grade pe Scara Richter. O consecință foarte 
gravă. Și nu este un risc. Este o certitudine a acestei proceduri de extragere a gazului 
este distrugerea ecosistemului din jurul exploatării. De ce? Pentru că acest lichid este 
poluant pentru apele din fântâni și pentru acviferele care se află în subsolul Pământului. 
Pentru că sunt deputat de Hunedoara, vă pot spune sigur că oamenii nu sunt îngrijorați 
de casele lor în zona Hațegului, în zona barajului Gura Apelor, sunt îngrijorați că barajul 
ar putea ceda, iar în acest sens, din păcate, nici ministrul Energiei, nici ministrul 
Mediului și nici cei de la Hidroelectrica nu au ieșit să dea asigurări oamenilor. O să fiu 
sinceră cu dumneavoastră. Nici mie nu mi-a venit să cred că ar putea fi vreo legătură 
între cutremurele din Gorj și exploatarea gazelor de șist prin fracturare. Însă cuiva i-a 
venit ideea de a pune această teorie într-o postare pe Facebook și de la o oră la cealaltă 
un transcript al unei ședințe de guvern a dispărut de pe site- ul guvernului. Această 
ședință, acest transcript al ședinței de guvern vorbea despre faptul că la Hurezani s-a 
descoperit un al doilea zăcământ de gaze de șist și va fi și el exploatat de către OMV. A 
fost un șoc. Cu ce avem de-a face aici? Cineva pune o teorie pe Facebook și un 
transcript al unei ședințe de guvern în care vorbește despre acest subiect dispare. E 
ciudat! Ce aveți de ascuns? De ce ați luat acest transcript jos de pe pagină? Mai mult, 
pagina de Facebook a acestei persoane care a îndrăznit să o expună această teorie și să 
pună niște întrebări a fost blocată la scurt timp. Eu nu cred în coincidențe, voi? Așadar, 
aseară am trimis Ministerului Energiei o interpelare și am cerut să ne dea informații și 
documente despre toate zăcămintele de petrol și gaze care s-au exploatat sau se 
exploatează în România prin fracturare, termenul de răspuns pentru această interpelare 
este două săptămâni. Domnule Virgil Popescu, vă rog să ne răspundeți la interpelare în 
termenul stabilit de regulament de două săptămâni. Vă rog să nu amânați. Vă rog să nu 
găsiți metode în care să nu ne răspundeți la întrebările pe care le-am pus. Și domnilor de 
la Guvern, vă rugăm să reactivați această pagină unde este transcriptul ședinței de 
guvern în care se vorbește despre zăcămintele de la Hurezani și despre descoperirea 
celui de-al doilea zăcământ. Nu de alta, dar vom începe să credem că nu există 
transparență în guvern și că aveți ceva de ascuns, ceea ce ne va obliga să săpăm și mai 
departe, ne va îndărătnici să aflăm cu adevărat ce se petrece. 

Adriana Bahmuțeanu: Are dreptate? 
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Marius Marinescu: Da, da, are dreptate, dar dânsa n-are toate informațiile (…). 
 
 S5- Reper 01.27, sel. 21-18 
Adriana Bahmuțeanu: Eu vreau să vă mai întreb ceva. Deci, bun, guvernul Ciucă de-

abia astăzi anunță că va începe, da` nu spune când, concret, deci concret, când începe 
să reconsolideze școlile, spitalele și așa mai departe, între timp, deci de când a început 
cutremurul în Turcia, circulă o teorie, că acest cutremur nu ar fi un cutremur natural, ci 
ar fi provocat de mâna omului, prin HAARP, prin nu știu ce tehnologie, nu mă pricep, nu 
sunt inginer, da` vă întreb pe dumneavoastră că sunteți specialist, credeți în teoria asta? 

Marius Marinescu: Doamnă, nu este imposibil. Vedeți, credea cineva că americanii o să 
ajungă să inventeze bomba atomică și o să arunce două orașe Hiroshima și Nagasaki? 

Adriana Bahmuțeanu: Nu 
Marius Marinescu: Nu credea absolut nimeni și ați văzut ce s-a întâmplat pe 6 august 

1945, 210.000 de oameni au murit. 
Adriana Bahmuțeanu: Da. 
Marius Marinescu: Deci, se poate orice (…). 

 

 S6- Reper 16.08, sel. 21-18 
Adriana Bahmuțeanu: Dar cum vă explicați, iată, haideți să trecem un pic și la zona 

Gorjului, cum vă explicați, peste 600 de replici în doar câteva zile, adică e ceva înfiorător, 
sunt atacuri din acestea cu tehnologie HAARP, există acolo în zonă niște zăcăminte care 
urmează să fie exploatate? 

Marius Marinescu: Doamnă, dacă ne uităm în cartea pe care mi-ați arătat-o mie, de atunci 
scria și de zona asta că sunt cutremure… 

Adriana Bahmuțeanu: Serios? 
Marius Marinescu: Da, și au fost nenumărate cutremure cu magnitudinea 6 pe Scara 

Mercalli, foarte multe. Toată România se află într-o zonă cu, de risc seismic cu magnitudinea, 
atenție, 6 pe Scara Mercalli. Zona asta din Vrancea ajunge până la 8 și în jur de 8 cutremure cu 
magnitudinea și spune chiar și în vestul României se poate ajunge la cutremure cu 6, cu 
magnitudinea de 6,7 și chiar 8 pe Scara Richter. Să vă uitați în cartea asta, deci de-atunci se 
știe. 

Adriana Bahmuțeanu: Bun, de atunci se știa, da. 
Marius Marinescu: Și i-am auzit pe seismologi și am încheiat, zice domne, o să  lucrăm la, 

cum să zic eu, harta seismologică a României, că uitați că au apărut cutremure cu 
magnitudinea de 6 pe Richter, în zona asta a Olteniei. Domne, dar se știu astea de, deci se știu 
astea de 40 de ani. 

Adriana Bahmuțeanu: Deci nu e tehnologie  HAARP? 
Marius Marinescu: Doamnă, nu știu ce să vă spun, vedeți dumneavoastră, eu, ca inginer 

constructor, vă pot vorbi de efectele unui cutremur, seismologii ne pot spune, domne și ne pot 
vorbi din istorie când au apărut și dacă o să fie, geologii ne pot să ne spună, ne pot spune dacă 
rezistă terenul, fiecare e cu bucățica lui. 

Adriana Bahmuțeanu: Fiecare e cu bucățica lui (…). 
 

 S7- Reper 26.04, sel. 21-18 
Adriana Bahmuțeanu: Da` cum vă explicați cutremurele acestea din Gorj, mulți spun 

că este o tehnologie HAARP și că sunt provocate de mâna omului aceste cutremure. 
Gheorghe Mărmureanu: Ferească Dumnezeu! 
Adriana Bahmuțeanu: Că în zonă, acolo sunt niște zăcăminte, care urmează să fie 

exploatate. 
Gheorghe Mărmureanu: Hai, lăsați-o baltă! 
Adriana Bahmuțeanu: Nu credeți în teoria asta? 
Gheorghe Mărmureanu: Da, bineînțeles că nu. 
Adriana Bahmuțeanu: Da` atât de multe cutremure cu atât de multe replici, domnule 

Mărmureanu? 
Gheorghe Mărmureanu: Da, păi da` pământul toată ziua se mișcă. 
Adriana Bahmuțeanu: Da. 
Gheorghe Mărmureanu: Mii de cutremure într-o zi (…)”. 
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După analizarea rapoartelor de monitorizare și vizionarea unor fragmente din 

înregistrări, membrii Consiliului au constatat că, în cadrul celor două ediții ale emisiunii 
”Starea de veghe”, difuzate de postul Global News” în 15 și 21 februarie 2023, a fost 
acreditată și susținută ipoteza conform căreia cutremurele din Turcia și cele din zona 
Gorj ar fi fost provocate ”de mâna omului”, ”niște invenții cumva de au provocat niște 
vibrații și, în felul ăsta, s-au produs cutremurele”, respectiv ”tehnologie  HAARP” 
pentru a sancționa Turcia pentru ”poziția de neutralitate și mediator în războiul 
ucraineano-rus a deranjat profund, mai ales că Turcia este a doua mare putere din 
punct de vedere militar în cadrul NATO(…) Dacă ne vom uita cu atenția pe harta 
conductelor din Turcia, o să vedem că este brăzdată de conducte de gaz și petrol, 
acesta fiind de fapt și unul dintre scopuri, distrugerea lor.”, sau pentru zăcămintele de 
gaze naturale ce urmează a fi exploatate în zona Gorj.    

Astfel, Consiliul a constatat că, din prezentarea și comentariile ulterioare ale 
moderatoarei sau invitaților, respectiv din punctele de vedere ce au însoțit declarațiile 
unor parlamentari români privind producerea de către om a seismelor înregistrate în 
Turcia și în zona Gorj, publicul nu a fost informat în mod corect, echilibrat și imparțial cu 
privire la aspectele aduse în atenția sa, fiind impusă concluzia că, din analiza datelor 
cunoscute, seismele nu au fost naturale, ci provocate cu ”tehnologie  HAARP” în  
scopuri politico/economice, deși,  ”Oficial nu se spune nimic”.  

În aceste condiții, în raport de conținutul analizat, Consiliul a constatat 
nerespectarea dispozițiilor art. 64 alin. 1 lit. b) din Codul audiovizualului, potrivit cărora, 
în virtutea dreptului fundamental al publicului la informare, furnizorii de servicii media 
audiovizuale trebuie să se asigure că  informarea cu privire la un subiect, fapt sau 
eveniment este corectă, verificată şi prezentată în mod imparţial şi cu bună-credinţă. 

Față de aspectele constatate, ținând cont de criteriile de individualizare a sancţiunii 
prevăzute la art. 90 alin. (4) din Legea audiovizualului, membrii Consiliului au propus şi 
au votat, cu respectarea prevederilor art. 15 din aceeaşi lege, sancţionarea 
radiodifuzorului cu somație publică. 

În temeiul dispoziţiilor art. 91 alin. (1) și alin. (2) din Legea audiovizualului nr. 
504/2002, cu modificările şi completările ulterioare, cu respectarea prevederilor art. 15 
din aceeaşi lege, 

Consiliul Naţional al Audiovizualului adoptă următoarea 
 

DECIZIE: 
 

Art. 1:  Radiodifuzorul S.C. ARTFEST CONSULTING S.R.L., titularul licenţei 
audiovizuale nr. TV-C 903.1/12.08.2020 eliberată la 13.12.2022 şi decizia de autorizare 
nr. 2277.1-1/24.05.2022 eliberată la 13.12.2022 pentru serviciul de programe cu 
denumirea GLOBAL NEWS/GLOBAL NEWS HD, se sancţionează cu somație publică 
de intrare în legalitate pentru încălcarea dispoziţiilor art. 64 alin. (1) lit. b)  din din 
Decizia nr. 220/2011 privind Codul de reglementare a conţinutului audiovizual, cu 
modificările şi completările ulterioare (Codul audiovizualului). 

Art. 2. În conformitate cu prevederile art. 93 alin. (3) din Legea audiovizualului, 
prezenta decizie poate fi atacată direct la secţia de contencios administrativ a Curţii de 
Apel, fără a fi necesară formularea unei plângeri prealabile, în termen de 15 zile de la 
comunicare. 

Art. 3. Potrivit dispoziţiilor art. 931 alin. (1) şi (2) din Legea audiovizualului nr. 
504/2002, cu modificările şi completările ulterioare, radiodifuzorul are obligaţia de a 
transmite pe postul GLOBAL NEWS/GLOBAL NEWS HD, în următoarele 24 de ore de 
la comunicare, sonor şi vizual, de cel puţin 3 ori, în intervalul orar 18.00 - 22.00, din 
care o dată în principala emisiune de ştiri, următorul text: 
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„Consiliul Naţional al Audiovizualului a sancţionat cu somație publică serviciul de 

programe Global News deoarece, în cadrul edițiilor din 15 și 21 februarie 2023 ale 
emisiunii ”Starea de veghe”, a fost impusă concluzia că, din analiza datelor cunoscute, 
seismele care au avut loc în Turcia și în zona Gorj în luna februarie nu au fost unele 
naturale, ci provocate de oameni, cu ”tehnologie HAARP”, în scopuri 
politico/economice.  

În aceste condiții, în raport de conținutul analizat, Consiliul a constatat 
nerespectarea dispozițiilor art. 64 alin. 1 lit. b) din Codul audiovizualului, potrivit cărora, 
în virtutea dreptului fundamental al publicului la informare, furnizorii de servicii media 
audiovizuale trebuie să se asigure că informarea cu privire la un subiect, fapt sau 
eveniment este corectă, verificată şi prezentată în mod imparţial şi cu bună-credinţă.” 

 
Vă atragem atenţia că textul nu poate fi difuzat în calupuri de publicitate. 

 
 

PREȘEDINTE, 
 

MARIA MONICA GUBERNAT 
 
 
 

Serviciul juridic, 
reglementări şi relaţii europene, 
Şef serviciu Ciobanu Dumitru 

 
 
 


